
 

 

Til Folketinget – Retsudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1501 af 16. september 2024 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Mai Mercado (KF). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Didde Riggelsen 

  

30. september 2024 
J.nr. 2024 - 6804 

 

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1501

Retsudvalget 2023-24
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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af samrådet den 10. september 2024 om Den Sorte Svane  

redegøre for status for arbejdet med forslaget om at etablere en licensordning for leasing-

selskaber? 

 

Svar 

Ligesom så mange andre er jeg både rystet og forarget over, hvordan kriminelle går efter 

at undergrave vores skattesystem og den danske velfærdsmodel, som det blev afdækket i 

TV-2 dokumentaren ”Den sorte svane”.   

 

Desværre er det en adfærd, som Skatteforvaltningen kan genkende fra sine virksomheds-

kontroller, herunder fra leasingområdet. 

 

Det er en høj prioritet for regeringen, at indsatsen mod organiseret økonomisk kriminali-

tet og skatteunddragelse styrkes.  

 

Med den politiske aftale om Bandepakke IV – Trygge nabolag i hele Danmark er det besluttet 

at gennemføre en række initiativer til bekæmpelse af økonomisk kriminalitet. Bandepak-

ken indeholder også en beslutning om at gennemføre en undersøgelse af, hvordan der 

kan indføres en licensordning for virksomheder, der udbyder leasing af motorkøretøjer.  

 

Skatteministeriet er i samarbejde med Justitsministeriet og Erhvervsministeriet fortsat i 

gang med at undersøge, hvordan en licensordning for leasingselskaber vil kunne etableres 

og bidrage til at løse de problemer, som kriminelles udnyttelse af leasingbranchen udgør.  


	Spørgsmål
	Svar

